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1. Radna Danuta Faryniarz w imieniu Klubu Radnych SLD Rady Powiatu w Goleniowie: 
Danuty Faryniarz, Jerzego Jabłońskiego, Kazimierz Lembasa, Czesława Siwka oraz 
Teresy Chodyko radnej Prawa i Sprawiedliwości  przedstawiła Stanowisko w sprawie 

sytuacji w Szpitalnym Centrum Medycznym Sp. z o.o. w Goleniowie.  

Po zapoznaniu się z przedłożoną na sesję Rady Powiatu w dniu 26.10.2017r. 

informacją Zarządu Szpitalnego Centrum Medycznego Sp. z.o.o na temat bieżącego 

funkcjonowania Spółki stwierdzamy, co następuje:  

W wyniku braku nadzoru właścicielskiego nad działalnością Szpitalnego 

Centrum Medycznego Sp. z.o.o w Goleniowie doszło w nim do istotnych 

nieprawidłowości i zaniedbań, w wyniku których zagrożone zostało bezpieczeństwo 

zdrowotne mieszkańców powiatu, w tym w szczególności mieszkańców miasta i gminy 

Goleniów. 

Destrukcyjne, długookresowe zarządzanie Spółką przez prezes – panią 

E. Kasprzak i akceptowanie jej nieprzemyślanych, błędnych decyzji w konsekwencji 

doprowadziło Spółkę do dramatycznych skutków, jakimi są problemy kadrowe 

i finansowe, a ostatnio bardzo poważne problemy wizerunkowe, związane z fizycznym 

pobiciem jednego z pacjentów przez innego pacjenta. 

Zarząd Powiatu oraz jego przewodniczący pan starosta Tomasz Kulinicz, a także 

pan wicestarosta Tomasz Stanisławski nie dokonali w odpowiednim czasie właściwej 

oceny sytuacji i nie interweniowali, gdy ze szpitala odchodzili lekarze, którzy nie godzili 

się na nieefektywny sposób zarządzania i rażąco niszczycielską politykę kadrową, 

na którą starosta przyzwalał, nazywając ją „dokręcaniem śruby”. Rezultatem takich 

działań są obecnie zmagania szpitala z problemami kadrowymi i finansowymi, 

destabilizacja Rady Nadzorczej oraz trwający zatrważająco długo wybór nowego 

prezesa Spółki. 

Należy przypomnieć i zaakcentować, że celem przekształcenia szpitala w Spółkę 

było zapewnienie prawidłowego i efektywnego wykorzystania środków 

otrzymywanych przez szpital, m.in. poprzez zwiększenie kontroli nad działalnością 

Spółki przez jej organ założycielski. Szpital został przekształcony w Spółkę i oddłużony 

z budżetu powiatu (z publicznych pieniędzy), co wiązało się z tym, że jego 



zobowiązania i należności stały się zobowiązaniami i należnościami powiatu pokrytymi 

z dochodów własnych powiatu. Niestety, wskutek złego zarządzania i braku nadzoru 

właścicielskiego, szpital ponownie stanął przed problemami finansowymi 

i organizacyjnymi. 

Spółka poza kontraktami miała pozyskiwać dodatkowe środki finansowe poprzez 

udzielanie świadczeń zdrowotnych niefinansowanych przez NFZ. Cel ten nie został 

w żaden sposób osiągnięty. Złe decyzje podejmowane w szpitalnej Spółce, przy braku 

reakcji starosty, ponownie doprowadziły szpital do zadłużenia, powstania strat 

i zobowiązań, na które obecnie nie ma on pokrycia. Przykładem nieprzemyślanej 

i błędnej decyzji oraz braku nadzoru właścicielskiego był zakup tomografu, w sytuacji 

niezakontraktowania badań tomograficznych w NFZ. Ten kosztowny zakup mocno 

pogrążył finanse szpitala. 

Jak wynika z informacji przekazanej radnym, płynność finansowa Spółki, 

na dzień 31sierpnia 2017 r. jest zachwiana, wynik finansowy szpitala jest ujemny 

i wynosi 1 570 606 zł, a przeterminowane zobowiązania wobec kontrahentów stanowią 

kwotę 2 099 220,22 zł. 

Jesteśmy bardzo zaniepokojeni tą sytuacją. Wielokrotnie wyrażaliśmy niepokój 

w związku z informacjami o pogarszającym się funkcjonowaniu szpitalnej Spółki, 

jednak Rada Powiatu była marginalizowana w ocenie sytuacji szpitala i miała 

utrudniony dostęp do informacji o sytuacji kadrowej i finansowej w nim panującej. 

Jednoosobowy Zarząd szpitala, reprezentowany przez panią prezes Elżbietę Kasprzak 

oraz organ właścicielski szpitalnej Spółki, to jest Zarząd Powiatu, stosował zasadę 

utrzymywania tajemnicy handlowej Spółki, starosta zaś prowadził chaos informacyjny, 

gdyż nierzetelnie, niezgodnie z prawdą przedstawił radnym i opinii społecznej sytuację 

finansową szpitalnej Spółki. W czerwcu br., na konferencji prasowej starosta apelował 

do mediów, aby pozytywnie przedstawiały sytuację szpitala i niezgodnie z prawdą 

publicznie zapewniał, że szpital jest w stabilnej sytuacji i nie ma żadnych zagrożeń 

w jego funkcjonowaniu.  

Wyrażamy głęboki niepokój o przyszłość szpitala i ubolewamy, że brak 

nadzoru starosty i całego organu właścicielskiego – Zarządu Powiatu, nad działalnością 

szpitalnej Spółki, jej gospodarką finansową i polityką kadrową, przyczynił się obecnie 

do jej fatalnego wizerunku i problemów w wielu obszarach szpitalnej działalności. 

Dlatego domagamy się wszczęcia do dnia 30 listopada 2017 r. szczegółowego, 

profesjonalnego i rzetelnego audytu zewnętrznego, ustalenia przyczyn powstania 

problemów, ustalenia osób odpowiedzialnych za doprowadzenie do destabilizacji 

szpitala, zatrzymania jego rozwoju i utraty wizerunku. 

2. Radny Jerzy Jabłoński poprosił o wyjaśnienie pkt 5 ze str. 16 sprawozdania  
z działalności Zarządu Powiatu w okresie od 06.09.2017 r. do 10.10.2017 r.  
w kwestii stawek za najem pomieszczenia nr 115, które usytuowane jest na I piętrze b. 
hotelu „Cisy” w Nowogardzie, a podana stawka za wynajęcie została określona na 
poziomie pomieszczeń usytuowanych na IV piętrze.  

3. Radny Czesław Siwek wniósł o podanie informacji, której radni nie otrzymali  
w sprawozdaniu z Zarządu Powiatu w Goleniowie o biuletynie, który jaki jest nakład, 



redakcja oraz koszty. Radny zapytał kiedy została podjęta decyzja ponieważ biuletyn 
jest faktem finansowym i medialnym i dlatego należało tę informację radnym podać.     
4. Radny Krzysztof Wasiluk wniósł o podanie informacji z czego wynika decyzja  

o wygaszaniu POZ w Stepnicy prowadzonego przez SCM w Goleniowie Sp. z o.o.  
5. Radny Krzysztof Wasiluk wniósł o podanie informacji czy w budżecie Powiatu 

Goleniowskiego na 2018 r. zostaną zabezpieczone środki na remont drogi Stepnica 
– Czarnocin i czy zostały poczynione działania w celu pozyskania na to zadnie 
środków zewnętrznych.    

6. Radna Beata Baryluk- Starczewska wniosła o wyjaśnienie pkt 4 ze str. 17. 
7. Radna Beata Baryluk-Starczewska wniosła o uzupełnienie ubytków w drodze 

powiatowej w Mostach od skrzyżowania w kierunku do jednostki wojskowej i od 
skrzyżowania w kierunku do Danowa. Ponadto wniosła o usunięcie bardzo dużej 
wyrwy (z czego po opadach robi się duża kałuża) w drodze przy skrzyżowaniu  
z drogą wojewódzką w Mostach.  

8. Radny Paweł Gulbinowicz wniósł o podanie informacji, co się dzieje w kwestii 
urządzenia ścieżki rowerowej na przejeździe kolejowym na ulicy Nowogardzkiej  
w Goleniowie.  

9. Radny Paweł Gulbinowicz wniósł o przedstawienie informacji i kosztów, co należy 
zrobić w kwestii ciągłego zalewania posesji i piwnic w budynkach w miejscowości 
Podańsko na odcinku od skrzyżowania z drogą w kierunku Budna do Goleniowa po 
prawej stronie drogi tj. od posesji nr 47 i dalej.  

10. Radny Paweł Gulbinowicz wniósł zapytanie czy jest możliwe skuteczne „zebranie” 
poboczy na odcinku drogi Goleniów – Bolechowo oraz zapobiegnięcie nanoszeniu 
piachu przez samochody ciężarowe z pobocza na drogę.  

11. Radny Paweł Gulbinowicz wniósł o załatanie dziur na odcinku drogi Stawno – 
Kliniska, na której ruch wymuszony jest tylko jedną stroną drogi ze względu na jej 
stan techniczny.  

12. Radna Danuta Faryniarz  w nawiązaniu do uchwały Nr XXII/228/17 Rady Powiatu 
w Goleniowie z dnia 14 września 2017 r. w sprawie rozpatrzenia skargi dotyczącej 
niewywiązywania się starosty i Zarządu Powiatu z ustawowych zadań, którą 
złożyłam do Wojewody Zachodniopomorskiego i w związku z uznaniem skargi za 
zasadną, zwracam się do Rady Powiatu o niezwłoczne uzupełnienie tej uchwały 
o następujące elementy: 

1. Wskazanie imienne winnych w zakresie naruszenia obowiązków ustawowych 
wobec uznania skargi za zasadną. 

2. Wskazanie konsekwencji do poniesienia wobec osób, które odpowiedzialne są za 
naruszenia obowiązków ustawowych. 

3. Wskazanie ścisłych terminów usunięcia naruszeń obowiązków ustawowych. 

13. Radny Jerzy Jabłoński zwrócił się zapytaniem, czy reforma oświaty będzie miała 
wpływ na budżet Powiatu Goleniowskiego, jeśli tak to jaki to jest szacunkowy 
koszt. 

14. Radny Jarzy Jabłoński wniósł o udzielenie informacji, ile środków finansowych 
zostało przekazanych przez powiat od momentu przekształcenia SPSP  
w Goleniowie w spółkę.  

15. Radna Teresa Chodyko wniosła o przeprowadzenie prac melioracyjnych Strugi 
Goleniowskiej w miejscowości Żółwia Błoć ponieważ jest zarośnięta drzewami 



głównie wierzbami i w związku z tym woda nie ma swobodnego przepływu po 
dużych opadach deszczu i zalewana jest droga.  

16. Radna Teresa Chodyko wniosła o obcięcie gałęzi drzew zwisających nad ul. 
Nowogardzką po obu stronach torów.  

17. Radna Teresa Chodyko wniosła o podkrzesanie drzew rosnących wzdłuż ul. 
Nowogardzkiej oraz wycięcie krzaków, w których często chowa się zwierzyna 
leśna.  

18. Radny Kazimierz Lembas wniósł o udzielenie informacji, co w bieżącym roku 
zostało zrobione w kwestii budowy chodników w miejscowości Kulice.      










































